
وزیر راه و شهرسازی:

 تیر نخست تحریم ها 
همواره به صنعت هوایی خورده است

شهرسازی  و  راه  وزیر 
و  فعالیت  اینکه  بیان  با 
هوایی  صنعت  در  مدیریت 
دشوارترین  از  یکی  ایران 
به  ایران  اقتصادی  حوزه های 
شمار می رود، اعلام کرد: این 
و  اصلی ترین  همواره  صنعت 
ابتدایی ترین هدفی بوده که 
از تحریم های خارجی آسیب 
آخوندی  است.عباس  دیده 
پروژه های  افتتاح  مراسم  در 

تمام  طول  در  ایران  هوایی  صنعت  کرد:  اظهار  مهرآباد  فرودگاه 
صنعت  این  است.  داشته  خاصی  شرایط  همواره  گذشته  دهه های 
باید با جدیدترین فناوری های روز دنیا خود را به روز کند و هم نیاز 
دارد که از تحریم ها دور مانده و با وجود تمام این فشارها کار خود 
را ادامه دهد. از این رو آنچه در طول سال های گذشته اتفاق افتاده، 
نشان می دهد که مدیران این عرصه تا چه میزان فعالیت های خود 

را با وجود تمام این دشواری ها به پیش برده اند.
وی با بیان اینکه وزارت راه و شهرسازی در دوره اخیر تلاش 
کرده پروژه های خود را به شکل کارکردمحور تعریف کنند، توضیح 
گذشته  سال های  طول  در  ما  که  عمده ای  مشکلات  از  یکی  داد: 
و  برنامه ها  از  بسیاری  پروژه محوری  بحث  بوده ایم،  روبرو  آنها  با 
هدف های اقتصادی بوده است. ما متاسفانه در برخی حوزه ها پروژه 
پروژه های  طرح  تنها  طرح  کارکرد  به  توجه  بدون  و  شده ایم  زده 
مختلفی را کلید زده و افتتاح کرده ایم.وزیر راه و شهرسازی ادامه 
عبور  برای  تلاش  داده،  رخ  گذشته  سال های  طول  در  آنچه  داد: 
به  را که  وزارتخانه هر طرحی  این  در  ما  و  بوده  نگاه غلط  این  از 
مرحله اجرا رسانده ایم، از پیش کارکردهای آن و نتایج احتمالی اش 
را در نظر داشته ایم و با هدف گذاری  دقیق به پیش برده ایم.آخوندی 
فرودگاه ها  شرکت  در  گرفته  صورت  برنامه ریزی های  به  اشاره  با 
ما در  اینکه  تاکید کرد:  فعالیت های هوانوردی کشور  توسعه  برای 
برنامه های توسعه چه در نظر داریم، باید در نهایت با مشخص شدن 
خود  اولویت های  اصلی ترین  از  یکی  ما  شود.  معلوم  کارکردهایش 
که  دادیم  اختصاص  انسانی  نیروهای  حفظ  و  تربیت  بحث  به  را 
بنده معتقدم اصلی ترین ثروت و دارایی کشور به شمار می رود.وی 
خاطرنشان کرد: اگر ما بزرگترین پروژه ها را افتتاح کنیم اما نیروی 
انسانی متخصص برای بهره برداری از آنها وجود نداشته باشد، قطعا 
طوری  برنامه ها  رو  این  از  می شود.  مواجه  دشواری هایی  با  کشور 
تا در  انسانی همراهی کند  نیروی  افتتاح  از  اجرایی شده که پس 

نهایت وضعیت خدمت رسانی و آبادانی کشور پیگیری شود.

رئیس سازمان هواپیمایی کشوری:

تخصیص ارز نیمایی به ایرلاین ها کند است
رئیس سازمان هواپیمایی 
اینکه  بیان  با  کشوری 
تخصیص  برای  مذاکرات 
از  ایرلاین ها  نیاز  مورد  ارز 
ادامه  نیما  سامانه  طریق 
تاکنون  کرد:  اظهار  دارد، 
تخصیص ارز از این سامانه به 
روند  هواپیمایی  شرکت های 
جریان  در  که  داشته  کندی 
جلسه اخیر، رئیس کل بانک 
این  که  داد  وعده  مرکزی 

کرد:  تصریح  در جمع خبرنگاران  عابدزاده  علی  مشکل حل شود. 
طبق برآوردهای رسمی موجود شرکت های هواپیمایی داخلی ۵۰ تا 
۵۵ درصد از هزینه های خود را به شکل ارزی انجام می دهند و در 
این فضا قطعا حمایت از آنها برای کاهش دادن رقم هزینه هایشان 

اهمیت بسیار زیادی دارد.
وی افزود: در این راستا سازمان هواپیمایی کشوری تلاش کرده 
انجام می دهد،  بانک مرکزی  با  ایرلاین ها  از سوی  با مذاکراتی که 
تا به این ترتیب لااقل  ارز نیمایی به آنها را ممکن کند  تخصیص 

بخشی از افزایش هزینه های آنها جبران شود.
رئیس سازمان هواپیمایی کشوری درباره وضعیت نرخ گذاری 
برنامه ریزی  طبق  گفت:  نیز  داخلی  شرکت های  پروازهای  بلیت 
تعیین  نرخ  داخلی  پروازهای  برای  حاضر  حال  در  گرفته  صورت 
ایرلاین ها اجرایی شده است  از سوی تمام  شده ای وجود دارد که 
و از چند روز قبل نیز نرخ پروازهای خارجی بر اساس ارز نیمایی 

محاسبه شده و به فروش می رسد.
به کار  ایسنا درباره وضعیت آغاز  عابدزاده در پاسخ به سوال 
شرکت هواپیمایی جدیدی که با مرکزیت شهر ساری آغاز به کار 
تاسیس  برای  کفایت سرمایه لازم  ایرلاین  این  داد:  توضیح  کرده، 
شرکت هواپیمایی جدید را دارد و با وجود اینکه فعلا دو هواپیمای 
عملیاتی از سوی این شرکت آغاز به کار کرده اند، اما از لحاظ ناوگان 

مشکلی وجود نداشته و استانداردهای لازم لحاظ شده اند.
وی درباره آخرین وضعیت تسویه بدهی شرکت های هواپیمایی 
ایرانی به فرودگاه نجف نیز گفت: طبق برآوردها شرکت های ایرانی 
این  در  که  دارند  بدهی  نجف  فرودگاه  به  دلار  میلیون   ۱۶ حدود 
زمینه نیز مذاکرات لازم آغاز شده و امیدواریم با همراهی و همکاری 
بانک مرکزی و تخصیص ارز لازم شرایط برای تسویه این بدهی نیز 

فراهم شود.

اخبار
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رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور با تاکید بر 
یکسان سازی حقوق کارمندان گفت: بدون تردید دولت 

باید برای رعایت عدالت در پرداخت اقدام کند.
وزارت  رجایی  در جشنواره شهید  انصاری  جمشید 
از تلاشگران عرصه خدمت  تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 
در این وزارتخانه، دلایل تاخیر در اجرای یکسان سازی 

حقوق بین دستگاههای اجرایی را تشریح کرد.
محسنی  »انوشیروان  درخواست  به  پاسخ  در  وی 
اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  سرپرست  بندپی« 
وزارتخانه  این  کارمندان  حقوق  سازی  یکسان  بر  مبنی 
این  در  اظهارداشت:  ها  سازمان  و  دستگاهها  سایر  با 
زمینه دستورالعمل های لازم از سوی معاون اول رئیس 
جمهوری صادر شده است اما با توجه به اشرافی که من 
نسبت به دریافتی های تمامی افراد در رده های مختلف 
های  پرداخت  در  که  هایی  تفاوت  اگر  بگویم  باید  دارم، 
شک  بدون  کنیم،  اعلام  بخواهیم  را  وزارتخانه  همین 
شما  یقه  دستگاه  این  کارمندان  آینده  2سال  تا  حداقل 
آقای »بندپی« و یا وزیر آینده وزارت تعاون، کار و رفاه 

اجتماعی را خواهند گرفت.

** مردمی دولت گرا داریم
انصاری با تاکید بر ضرورت اصلاح نظام اداری ادامه داد: 
نظام ادارای در سه سطح تبیین ماموریت ها و مداخله دولت 
در امور کشور، تکنولوژی های ضروری برای ارائه خدمت و 

نیز مردم با مسایل خاص خود مواجه است.
معاون رئیس جمهوری تاکید کرد: دولتها در ایران 
بیشتر از تمامی کشورهای دنیا در امور اداری و کشوری 
مداخله می کنند.رئیس سازمان امور اداری و استخدامی 
درگیر  گذشته  سال   3۰ از  ساخت:  خاطرنشان  کشور 
تئوری هایی هستیم که بتوانیم با آن ماموریت ها و حدود 
مداخلات دولت را مشخص کنیم تا مشخص شود دولت 
در چه مسائلی باید مداخله کرده و در چه بخش هایی 

حق ورود ندارد.
در  دولت  دارند  تمایل  مردم  کرد:  تصریح  انصاری 
ایران دولتها مردم گریز  امور مداخله کند؛ در  بیشترین 
هستند اما مردمی دولت گرا داریم؛ مردم همواره از دولت 
می خواهند تا تامین خدمات، امنیت، تکمیل زیرساختها، 
به عهده داشته  را  و درمان  بهداشت  پرورش،  و  آموزش 

باشد.

موفقیت  شرط  مردم  رضایت  افزایش   **
دستگاههای دولتی

در  استفاده  مورد  تکنولوژی  و  روش  گفت:  انصاری 
ماموریت ها و ارائه خدمات، سطح دوم نظام اداری است 
به همین دلیل این موضوع همواره مورد بحث بوده تا با 
بروزرسانی تکنولوژیها بتوانیم بیشترین میزان رضایت را 

در مردم ایجاد کرد.
سوم  سطح  مردم  افزود:  جمهوری  رئیس  معاون 
نظام اداری است که از خدمات بهره مند می شوند.میزان 
موفقیت  فاکور  دریافتی  خدمات  از  مردم  رضایتمندی 
مردم  در  بیشتر  چه  هر  زیرا  شود  می  محسوب  دولت 
احساس رضایت ایجاد شود این امر بدین منزله است که 

خدمات راحت تر در اختیار آنان قرار گرفته است.
داد:  ادامه  کشور  استخدامی  امور  سازمان  رئیس 
این  اداری  نظام  دو  و  یک  در سطح  ما  موفقیت  شرط 
افزایش  مردم  در  را  رضایت  میزان  بتوانیم  که  است 
و  اداری  ساختار  اصلاح  با  صورت  این  غیر  در  دهیم 
کار  فقط  مردم  رضایت  جلب  بدون  الکترونیک  دولت 

خود را تسهیل کرده ایم.

و ساختار  نقش  بازمهندسی  بر  تاکید  با  جمشیدی 
دولت در نظام اداری اظهار داشت: با این اقدام قصد داریم 
دولت تنها اجرای مسائلی را به عهده بگیرد که مردم توان 

اجرای آنها را ندارند.
وی افزود: ما نمی توانیم تامین امنیت را مستقیم به 
امر مشارکت  این  توانند در  اما مردم می  مردم بسپاریم 
کنند؛ همچنین در حوزه آموزش و تامین اجتماعی نیز 

باید تکالیفی به دولت بدهیم.
** صندوق های بازنشستگی دچار مشکل هستند

اینکه  اعلام  با  ادامه  در  جمهوری  رئیس  معاون 
با  خود  تعهدات  اجرای  برای  بازنشستگی  های  صندوق 
مشکل مالی روبرو هستند، گفت: صندوق تامین اجتماعی 
به لحاظ مالی در شرایط سر به سر است و ادامه این روند 

آن را با چالش روبرو می کند.
مشکل   ۱۶ با  کشور  امروز  شد:  آور  یاد  انصاری 
مسایل  و  بیکاری  جمله  از  آنها  از  بخشی  که  روبروست 
رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  در حوزه  بازنشستگی  صندوق 
باید  آنها  رفع  برای  وزارتخانه  این  و  دارد  قرار  اجتماعی 

همت کند.

رئیس  با  نشست  از  خود  ارزیابی  در  اقتصادان  یک 
جمهوری گفت: انسجام خوبی در نظام تصمیم گیری کشور 
بوجود آمده و دولت در حال غلبه بر سردرگمی های اولیه 
است؛ نشانه آن در ثبات قیمت ارز دیده می شود؛ به نظر 
می رسد بانک مرکزی رویکرد علمی جدیدی را در پیش 

گرفته است.
استادان  با  رئیس جمهوری  دوشنبه  روز  نشست  در 
دانشگاه و اقتصاددانان که اغلب از منتقدان سیاست های 
دولت هستند، طرفین به طرح دیدگاه ها و راهکارهای خروج 

از دشواری های عرصه اقتصادی کشور پرداختند.
»سعید لیلاز« دراین رابطه روز سه شنبه افزود: »یکی 
از خبرهای بسیار مهم آقای روحانی در این جلسه، تصویب 
FATF در جلسه سران قوا بود؛ ایشان تاکید داشتند که این 
لوایح به اتفاق آرا در جلسه قوا به یک جمع بندی رسیده 
که سیگنال مثبتی از ایجاد انسجام در تفکر واحد دولت و 

حکومت است.«
وی ادامه داد: با توجه به شرایط بسیار خطیر کشور، 
تصورم این بود که دولت و مسئولان نظام، تصویر روشنی از 
عمق بحرانی که برای کشور در حال رخ دادن است، ندارند 
اما به نظر می رسد اصلاحاتی در این تفکر صورت گرفته 

است.
وی افزود: البته رئیس جمهوری در این جلسه نکات 

مهمی مطرح کردند که بیشتر محرمانه بود، آقای روحانی 
بر موانعی از بیرون دولت، بر سر راه دولت خبر دادند که 
اگر صلاح باشد، دفتر رئیس جمهوری این موارد را اطلاع 

رسانی خواهد کرد.
را،  جلسه  این  در  ها  دیدگاه  و  مطالب  طرح  وی، 
ها  اقتصاددان  و  دولت  مشترک  فهم  برای  مهمی  گام 
دانست و گفت: آقای رئیس جمهوری قول دادند انسجام 
اتفاق  کشور  مشکلات  برای حل  بیشتری  سازماندهی  و 
این  بیفتد؛ شواهدی نیز وجود دارد که می توان درباره 

موضوع خوشبین بود.
شده  مطرح  نکات  همه  شاید  کرد:  تصریح  لیلاز 
قانع کننده نبود، اما معلوم شد دولت برای بهبود اوضاع کشور 
تلاش زیادی انجام می دهد و تیم جدید بانک مرکزی نیز در 

پی بهبود وضعیت است.
این کارشناس اقتصادی یادآور شد: برخی اقتصاددان 
من  و  داشتند  تاکید  ها  قیمت  تثبیت  روی  حاضر،  های 
خواستار تحرک بیشتر نظام تصمیم گیری دولت در تعیین 
تکلیف اعضای کابینه شدم زیرا بیش از یک سوم وزارتخانه ها 
وزیر ندارند یا وزیرشان مستعفی شناخته می شود؛ باید این 

مساله حل و فصل شود.
بودند که  اقتصاددان ها معتقد  ادامه داد: بعضی  وی 
دولت می توانست بسیار قوی تر از این وارد عمل شود، چه 

پیش از بحران اخیر و چه در جریان آن؛ در مجموع نکات 
مختلفی در این زمینه مطرح شد.

لیلاز یادآور شد: برخی اقتصاددان ها، مشکلات کشور را 
ساختاری عنوان کردند که پیش از دولت آقای روحانی و از 
ابتدای انقلاب وجود داشته و برخی معتقد بودند، حتی ریشه 
برخی مشکلات به پیش از انقلاب برمی گردد؛ بعضی ها نیز 
بر این باورند که با چارچوب اقتصادی تثبیت قیمت ها نمی 

توان به درستی با مساله تحریم ها مقابله کرد.
این  ادامه  به  رئیس جمهوری  مندی  علاقه  از  لیلاز، 
جلسات خبر داد و گفت: آقای روحانی از تیم های اقتصادی 
دولت خواست جلسات در سطح رئیس جمهوری و وزریران 

ادامه دار باشد.
وی با بیان اینکه نکات مهمی از سوی اقتصاددان ها و 
حاضران در قالب پیشنهاد و انتقاد مطرح شد، گفت: »روش 
دولت آقای روحانی در شنیدن نظرات کارشناسان اقتصادی، 
گام مثبت و فرصت مغتنمی به شمار می رود در حالی که 
در دولت پیشین کسانی که انتقاد یا پیشنهادی مطرح می 
اینها  از  انداختند و خود من یکی  به زندان می  را  کردند 

بودم.«
این کارشناس اقتصادی افزود: »رئیس جمهوری در این 
جلسه از تامین همه ارزاق مورد نیاز جامعه شامل دارو، مواد 
غذایی و کالای اساسی تا پایان سال 98 خبر دادند و افق 

بسیار روشنی را نسبت به تحریم ها ترسیم و تاکید کردند که 
آمریکا دیگر قادر نخواهد بود بیش از پیش برود.«

لیلاز، به بیان دستاوردهای دولت در این جلسه اشاره 
و خاطرنشان کرد: دولت آقای روحانی دستاوردهای بسیار 
روشن و قابل دفاعی در چهار سال اول داشتند که رئیس 
جمهوری با آمار و ارقام، آنها را توضیح دادند و برای ما هم 

روشن بود.
به گزارش ایرنا، در جلسه سه ساعته اقتصادی دولت 
با جمعی از اساتید دانشگاه های کشور که دیروز)دوشنبه( 
های  راه  مانند  مسائلی  به  حاضر  اقتصاددانان  برگزارشد، 
برون رفت از رکود و ایجاد شتاب در رشد اقتصادی، وضع 
تورم، ضرورت تغییر سریع و باورپذیر در هدفگذاری اهداف 

اقتصادی و تقویت سیستم ارزیابی سیاست ها اشاره کردند.
ضرورت  ارز،  بازار  در  دولت  بیشتر  دخالت  ضرورت 
مدیریت و کنترل پیامد شوک های اقتصادی برای مصرف 
با جهان، بهره گیری  کننده و تولیدکننده، تقویت تعامل 
بیشتر از نظر اقتصاددانان در طرح های اقتصادی پیش از 
اجرا، ضرورت وجود فرماندهی برای مقابله با تحریم ها و ارائه 
بسته های مشروط حمایتی از بنگاه های بزرگ اقتصادی، 
لزوم توجه بیشتر به اقتصاد منطقه ای و اقتصاد بنگاه ها و 
تقویت تیم اقتصادی دولت نیز از دیگر نکات مطرح شده در 

این جلسه بود.

رئیس سازمان اداری و استخدامی:

دولت باید برای رعایت عدالت در پرداخت حقوق اقدام کند

لیلاز: انسجام خوبی در نظام تصمیم گیری کشور بوجود آمده است

سرپرست وزارت تعاون: باید از »تعاونی های بی رانت « حمایت کنیم
ماموریت  گستردگی  به  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  سرپرست 
رانتی  از  هایی که  تعاونی  از  »باید  تاکید کرد:  و  اشاره  وزارتخانه  این  های 

برخوردار نیستند حمایت کنیم.«
»انوشیروان محسنی بند« در جشنواره شهید رجایی وزارت تعاون، کار 

و رفاه اجتماعی، از تلاشگران عرصه خدمت در این وزارتخانه تجلیل کرد.
وی در این مراسم گفت: اگر توسعه را هدفی مطلوب با ابعاد گوناگون 
تعریف کنیم بدون تردید برای هدفگذاری کشوری توسعه یافته، باید برنامه 

ریزی، مدیریت مناسب و نظام اداری منسجم داشته باشیم.
بندپی، »پاسخگویی و شفافیت، شهروندمداری، مشارکت جویی، آینده 

نگری و شایسته سالاری« را از ویژگی یک جامعه توسعه یافته برشمرد و 
افزود: در علم مدیریت اگر هر مدیریت بتواند مشارکت پذیری بدنه را با خود 

همراه کند می تواند به موفقیت برسد.
سرپرست وزارت تعاون به ضرورت افزایش مهارت اشاره و تصریح کرد: 
دلیل  همین  به  ایم  کرده  غفلت  معنوی  و  اجتماعی  سلامت  از  سالهاست 

اکنون با رشد آسیب های اجتماعی مواجه ایم.
وی همچنین بر ضرورت توجه به معیشت کارگران، بازنشستگان، افراد 
تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی تاکید کرد و گفت: برای حفظ حقوق 

کارگران که نقش موثری در تولید دارند باید اقدامات جدی صورت گیرد.

وی یادآورشد: از 42 میلیون نفر بیمه شده، ۱.۶ میلیون خانوار روستایی 
هستند.

بند پی در بخش دیگری از سخنان خود گفت: با وجود ادغام وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، اما باید با بانوسازی و چابک سازی گامی موثر 
در ادغام ها انجام دهیم.سرپرست وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی ادامه 
در  امتیاز  کسب  به  منجر  وزارتخانه  مختلف  های  بخش  اقدامات  داد: 
توانسته  اختصاصی  های  شاخص  در  است؛  شده  رجایی  شهید  جشنواره 
به  نیاز  اما در شاخص های عمومی  را کسب کنیم  امتیازات  ایم حداکثر 

اقدامات بیشتر و تخصصی تر داریم.

مدیر امور طرح و برنامه بانک مسکن در تشریح دلایل رشد پرداخت تسهیلات 
کاهش  اخیر  ماه های  در  معاملات مسکن  تعداد  و  اگرچه حجم  مسکن گفت: 
یافته، اما به دلیل افزایش قیمت مسکن و کاهش قدرت خرید بر تعداد متقاضیان 

تسهیلات افزوده شده است. 
با  به گزارش پایگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، محمدحسن مرادی 
اعلام این مطلب که روند ثبت نام در صندوق پس انداز مسکن یکم صعودی 
بوده است، گفت: در هر سال تعداد بیشتری از متقاضیان نسبت به سال قبل 
مشمول دریافت تسهیلات از محل این صندوق  می شوند؛ همین موضوع سبب 
شده است در سال 9۷ در مقایسه با مدت مشابه سال 9۶ تعداد خانه اولی های 
از  یکی  موضوع  این  و  یابد  افزایش  یکم  مسکن  خرید  تسهیلات  به  مجهز 
دلایل مهم رشد تعداد تسهیلات پرداخت شده به متقاضیان در سال جاری در 

مقایسه با سال گذشته است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا به رغم کاهش قابل توجه حجم معاملات 
مسکن در سال جاری نسبت به سال قبل، حجم پرداخت تسهیلات خرید مسکن 
در آمارهای ارایه شده از سوی بانک عامل بخش مسکن روند صعودی دارد، گفت: 

روند رشد یا افت این دو مقوله هیچ ارتباطی به هم ندارد.
وی توضیح داد: اگر چه در دوره رونق و همزمان با افزایش تقاضا برای خرید 
مسکن در بازار معاملات آپارتمان های مسکونی تقاضا برای دریافت تسهیلات و در 
نتیجه تعداد تسهیلات پرداختی به متقاضیان مسکن افزایش می یابد، اما کاهش 
حجم معاملات خرید مسکن در بازار ملک هیچ گاه الزاما به معنای کاهش پرداخت 

تسهیلات خرید مسکن به متقاضیان نبوده است.
به گفته وی در دوره رونق معاملات مسکن به واسطه افزایش تقاضا برای 
خرید مسکن تقاضا برای دریافت تسهیلات نیز افزایش پیدا می کند، اما در سال 
جاری که حجم معاملات مسکن در مقایسه با مدت مشابه سال قبل روند نزولی 
را تجربه کرد، باز هم حجم پرداخت تسهیلات از سوی بانک مسکن به متقاضیان 

روندی صعودی داشت که چند دلیل مهم برای این موضوع می توان ذکر کرد.

مرادی گفت: اولین و مهمترین دلیلی که در این رابطه می توان به آن اشاره 
کرد آن است که اگرچه حجم و تعداد معاملات خرید مسکن در ماه های اخیر 
کاهش یافته است، اما به دلیل افزایش قیمت مسکن و کاهش قدرت خرید در 
بازار ملک بر تعداد متقاضیان دریافت تسهیلات افزوده شده است؛ به این ترتیب 
مشاهده می شود که به رغم افت تعداد معاملات مسکن در سال جاری، روند 

پرداخت تسهیلات خرید مسکن به متقاضیان صعودی بوده است.
وی افزود: علاوه بر این، یکی دیگر از دلایل صعودی بودن روند پرداخت 
تسهیلات مسکن به متقاضیان، سررسید موعد دریافت تسهیلات خانه اولی ها و 
متقاضیان خرید واحدهای مسکونی در بافت های فرسوده از محل صندوق پس انداز 

مسکن یکم است.
مرادی توضیح داد: روند ثبت نام در صندوق پس انداز مسکن یکم از سوی 
راه اندازی  از زمان  بافت های فرسوده  و متقاضیان خرید مسکن در  خانه اولی ها 
دوره  اتمام  با  است  بدیهی  و  است  بوده  روندی صعودی  کنون  تا  این صندوق 
سپرده گذاری برای برخی از سپرده گذاران، در هر سال تعداد بیشتری از متقاضیان 
نسبت به سال قبل مشمول دریافت تسهیلات از محل این صندوق  می شوند؛ 
همین موضوع سبب شده است در سال 9۷ در مقایسه با مدت مشابه سال 9۶ 
تعداد خانه اولی های مجهز به تسهیلات خرید مسکن یکم افزایش یابد و این موضوع 
یکی از دلایل مهم رشد تعداد تسهیلات پرداخت شده به متقاضیان در سال جاری 

در مقایسه با سال گذشته است.
وی خاطرنشان کرد: بدیهی است با توجه به روند صعودی تعداد ثبت نام 
کنندگان در صندوق پس انداز مسکن یکم در هر سال تعداد بیشتری از متقاضیان 
خرید مسکن با استفاده از این تسهیلات مشمول دریافت تسهیلات خواهند شد؛ 
بنابراین اگرچه ممکن است تعداد کل معاملات خرید مسکن کاهش یابد اما با 
توجه به تعداد بیشتر ثبت نام کنندگان و سپرده گذاران این صندوق در هر سال 
نسبت به مدت مشابه سال های پیش از آن، تعداد تسهیلات پرداختی و در نتیجه 

تعداد معاملات مسکن با استفاده از این تسهیلات افزایش یابد.

دلایل رشد پرداخت تسهیلات مسکن تشریح شد 


